
 
Protokół Nr XXXIV/2017 

z sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 20.03.2017 r. 

w Urzędzie Gminy w Lipuszu 

Ad. 1 
Obrady sesji rozpoczęto o godz. 14.30 

Przewodniczący Rady Gminy Janusz Wawer dokonał otwarcia sesji. Powitał radnych oraz 

wszystkich uczestniczących w obradach / zał. nr 1, 2, 3, 4/. Na podstawie listy obecności 

Przewodniczący Rady stwierdził, że sesja jest prawomocna do prowadzenia obrad  

i podejmowania uchwał /na stan 15 – obecnych 15 radnych/.  

Do proponowanego porządku obrad nie wniesiono uwag, został on przyjęty jednogłośnie w 

następującym brzmieniu: 

 

1. Sprawy regulaminowe : 

    a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

    b/ zatwierdzenie porządku obrad, 

    c/ przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

2. Informacja Wójta za okres międzysesyjny. 

3. Interpelacje i wnioski radnych. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/  zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lipusz na lata 2017-2021, 

b/ dokonania zmiany budżetu gminy Lipusz na 2017 rok,  

c/ wprowadzenia i określenia wysokości opłaty prolongacyjnej z tytułu rozłożenia na raty lub 

odroczenia płatności podatków stanowiących dochód Gminy Lipusz, 

d/ projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego.  

e/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kościerskiemu na kontynuację przebudów 

odcinków dróg powiatowych na 1934 G i 2400. 

5. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż zapoznał się z treścią protokołu z XXXIII sesji Rady 

Gminy odbytej dnia 13.02.2017 r. Po czym zapytał radnych o ewentualne uwagi  

i zastrzeżenia, których nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 



Ad.2 
Informację za okres międzysesyjny przedstawił Wójt Gminy  /zał. nr 5 do prot./. 

 

Ad.3 

Radni nie zgłosili interpretacji i wniosków.  

 

 

Ad. 4a 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Lipusz na lata 2017-2021. 

 

Szczegółowego omówienia zmian do wieloletniej prognozy finansowej dokonała Skarbnik Gminy 

Maria Kierzk. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 6 do prot./. 

 

Ad.4b 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany budżetu gminy 

Lipusz na 2017 rok. 

Omówienia zmian dokonał Wójt Gminy. 

 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 7 do prot./ 

 

Ad.4c 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Sołectwa Bałachy na lata 2017-2027”.  

Omówienia uchwały dokonał Wójt. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 8 do prot./. 

 

Ad.4d 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lipusz”  

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt. 

 

Radny Stanisław Lipiński – zwrócił się z zapytaniem, kto ma obowiązek zająć się zwierzyną 

potrącona przy drodze? 

 

Wójt - taki obowiązek spoczywa po stronie zarządcy drogi. Jednocześnie podkreślił, że takich 

zgłoszeń można także dokonywać do Urzędu Gminy.  

 



Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 9 do prot./. 

 

Ad.4e 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego oraz sieci przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych.  

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 10 do prot./. 

 

Ad.4f 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu i rozliczania 

dotacji z budżetu gminy na prowadzenie niepublicznych przedszkoli oraz niepublicznych 

innych form wychowania przedszkolnego przez osoby prawne i fizyczne na terenie Gminy 

Lipusz, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 11 do prot./. 

 

Ad.4g 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłat 

za usuwanie drzew i krzewów.  

Omówienia uchwały dokonał Wójt. Poddał do sugestii radnych dodatkową tabelę opłat.  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy–  uważa, że stawki są za wysokie. Brakuje w niej między 

innymi informacji dotyczącej działek, gdzie prowadzona jest działalność gospodarcza.  

 

Wójt – wynika to z  podstawy prawnej ustawy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy - z zapisów trudno określić o jakie krzewy chodzi? 

 

Wójt – jeśli chodzi o zapisy to nie powinniśmy powielać tego co już jest ujęte w ustawie.  

Sugerując się przykładem innych gmin nie odbiegają one od naszej.    

 

Przewodniczący Rady Gminy – czy nie można określić kto i na jakiej podstawie nalicza 

opłatę? 

 

Wójt – określają to przepisy szczegółowe.  



Radny Stanisław Lipiński – zapytał, czy działki przeznaczone do sprzedaży porośnięte  

halizną można to zadrzewienie usunąć?  

 

Wójt – ciężko jest jednoznacznie odpowiedzieć na to pytanie. Należałoby tu skierować wiele 

pytań, czy działka przeznaczona jest pod budowę domu mieszkalnego, czy pod działalność 

gospodarczą?  

Jak wszyscy wiedzą jest przygotowywana nowelizacja ustawy.      

  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie tabelkę przedstawioną w projekcie 

uchwały oraz tabelkę przedstawioną przez Wójta /zał. nr 12 do prot./.  

 

W wyniku głosowania propozycję opłat w postaci tabeli przedstawionej przez Wójta radni 

przyjęli jednogłośnie.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały po dokonaniu autopoprawki. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  

jednogłośnie /zał. nr 13 do prot./. 

 

 

Ad.6 

 

Przewodniczący Rady Gminy Janusz Wawer poinformował o  złożeniu rezygnacji  z mandatu 

radnego przez kolegę Grzegorza Lipińskiego. Następnie  podziękował za współprace oraz 

złożył najserdeczniejsze życzenia. 

 

 

Następnie Wójt przedstawił: 

-   informację o wielkości dotacji za zadania z zakresu sportu /zał. nr 14 do prot./   

- sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Lipusz z organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie za 2016 rok / zał. nr 15 do prot./  

- informację z realizacji w 2016 r. Programu wspierającego rodziny wielodzietne „Karta  

Dużej Rodziny” w Gminie Lipusz./ zał. nr 16 do prot./  

 

Reprezentant Policji- asp. szt. Grzegorz Konopa poinformował o naborach do Policji, 

wnosząc o rozpropagowanie  tej informacji wśród mieszkańców gminy oraz osób 

bezrobotnych. Wspomniał także o rzędowym programie internetowym tj.  akcji „miejsce 

zagrożone” i wyjaśnił zasady jego działania. W swojej wypowiedzi przestrzegł  o oszustwach 

stosowanych wśród osób starszych i zaproponował pomoc poprzez organizację spotkań 

edukacyjnych.  

 

Radna Halina Hapka- poruszyła temat opłat za parkowanie przy Szpitalu Powiatowym w 

Kościerzynie. W swojej wypowiedzi zaproponowała wprowadzenie 15-20 minutową 

możliwość darmowego postoju. 

 

Wójt- poinformował, ze jako samorząd nie mamy na to większego wpływu, możemy jedynie 

przekazać ten wniosek do dyrekcji szpitala.  

 

Radny Stanisław Lipiński - gdzie się należy zgłosić dziury w asfalcie?  

 



Wójt – do zarządcy drogi.  

 

 

Radny Ryszard Ostrowski – oznajmił, że jesienią nad jeziorem Wieckim usunięto śmietniki i 

powstał problem z wyrzucaniem śmieci. 

 

Wójt – Nadleśnictwo Lipusz sezonowo wznawia wywóz śmieci. Jeśli nie ma wywozów to 

śmieci powinno się  ze sobą zabrać.   

 

Radny Henryk Litwiński – zapytał, czy w Lipuszu będzie gaz ziemny?  

 

Wójt - po sąsiedzku miejscowość Łubiana posiada gaz ziemny a dużo osób nie korzysta z tej 

możliwości. Inwestycja jest bardzo kosztowna. Na dzień dzisiejszy gmina nie ma na to 

środków.  

 

Radny Robert Klasa – oznajmił, że podczas imprezy rozgrywek piłki nożnej w Kościerzynie  

nie zauważył propagowania Gminy Lipusz jako sponsora.  

 

Wójt – w swojej wypowiedzi poinformował, że na spotkaniu z nowym zarządem poruszył ten 

temat. Gmina Lipusz jest głównych sponsorem i powinno być to podkreślane na koszulkach 

bądź innych materiałach promocyjnych. Podkreślił także, że będziemy to brać pod uwagę 

przy rozliczaniu dotacji oraz kontrolowaniu.  

 

Radny Robert Klasa- dodał, że inne instytucje są propagowane i jest podkreślana ich 

obecność.  

 

Wójt- najistotniejsza jest informacja, że gmina Lipusz funduje a nawet utrzymuje tą 

działalność i to nie tylko poprzez przekazywane środków ale i poprzez udostępnienie obiektu 

sportowego.  

 

Dyr. GOKSiR-u  P. Kamila Żywicka – poinformowała, że uczestniczyła w tej imprezie. W 

swojej wypowiedzi zaznaczyła, że w stosunku do naszej gminy było bardzo dużo 

podziękowań za udostepnienie sali sportowej jak i dotacje.  

 

Reprezentant Policji asp. szt. Grzegorz Konopa – zaznaczył, że również uczestniczył w 

imprezie. Potwierdził słowa P. Kamili Żywickiej i wspomniał, że bardzo miło i ciepło 

wypowiadano o Lipuszu jak i ogranizatotrach. 

   

 

Ad 7 

W tym miejscu porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady podziękował za 

udział, dyskusję i zamknął obrady o godz. 1610. 

 

 

 

 

 

    Protokołowała                                                             Przewodniczący Rady 

 

  Aneta Spychalska                    Janusz Wawer 



  

 


